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Minnesanteckningar från årsmöte med 
Edsviken Vattensamverkan  
 

Tid: 2024-12-06, 09:00–13:00 Plats: Djursholms slott, Danderyd. 

 

Närvarande styrgrupp:  
Jonas Riedel, Sollentuna (ordförande) 

Victoria Johansson, Solna (ledamot) 

Robert Nibelius, Danderyd (ledamot) 

Cecilia Åhlander, Danderyd (ersättare) 

Sofia Buhrgard, Sundbyberg (ledamot) 

Tony Haddad, Järfälla (ledamot)  

 

*Frånvarande från styrgruppen: 
Linda Hultqvist, Solna (ersättare) 

Gabrielle Gjerswold, SVOA (ledamot) 

Anna-Lena Hammarin, Sundbyberg (ersättare) 

Elisabeth Hellström, SVOA (ersättare) 

Per Gibson, Sollentuna (ersättare) 

  

Närvarande från arbetsgrupp: 
Anna Norder, Sollentuna 

Linda Fjällborg, resurs för Sollentuna 

Gunnar Andersson Wargert, Danderyd 

Olivia Abrahamson, Sundbyberg 

Marie Amid, Solna 

 

Övriga: 

Jan Lundberg (Danderyd) 

 

*Frånvarande från arbetsgruppen: 

Jonas Brander, SEOM 

Babette Marklund, Järfälla 

Fredrik Erlandsson, SVOA   

 

Frånvarande Övriga: 

Cinthia Tiberi Ljungqvist, Länsstyrelsen  

 

 

 

• Presentation av deltagare 

Presentation av samtliga deltagare genomfördes. 

• Godkännande av dagordning 

Dagordningen godkändes. 

• Val av justeringsperson (justering sker via mejl) 

Victoria Johansson valdes till justerare. Godkännande av minnesanteckningar sker via 

e-post. Sekreterare är Linda Fjällborg. 

• Föregående minnesanteckningar 

Föregående minnesanteckningar (2024-09-20) godkändes och lades till handlingarna. 

• Genomgång av aktiviteter i verksamhetsplan för 2024 

a) Delprojekt inom ramen för LÅP - Information om pågående provtagning 

Edsviken dagvattenprovtagning. 

Provtagning dagvatten för screening av metaller, bakterier, PAHer och PFAS 

har genomförts i en andra omgång. Total beställdes provtagning av 44 punkter 

varav 4 nya punkter jämfört med omgång 1. Arbetsgruppen valde att ta bort 

analyser av PAH och metaller i vissa punkter för att få ner priset och att det inte 

kändes nödvändigt. Muntlig presentation av rapporten kommer hållas på 

årsmötet 2025.  
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Kostnaderna håller sig inom budget för åtgärden.  

b) Studieresor, utbildning och möten - Gemensam PFAS föreläsning med Tyresåns 

vattenvårdsförbund 

38 anmälde sig till föreläsningen. Ingen närvaro togs upp men uppskattningsvis 

kom ca 25–30 deltagare denna kväll.  

Kostnaderna höll sig inom budget för aktiviteten.  

 

Till nästa gång behöver vi fundera på spridningen av inbjudan. Dra lärdomar 

från den inbjudan som gick ut denna gång.  

 

c) Resterande aktiviteter:  

• Miljöövervakningsprogrammet pågår enligt plan. För att kunna använda 

upphandlad konsult, Calluna ytterligare ett år behöver alla kommuner 

skriva under förlängningen.  

• Kommunikation och hemsida, pågår enligt plan. 

• Administration, nya samverkansavtalen ska skrivas under av respektive 

kommun.  

 

• Inför VP 2025 

✓ Nytt miljöövervakningsprogram behöver tas fram. Vid provfiske ska även 

miljögiftsanalyser (inkl PFAS) genomföras.  

✓ Förbereda bottenbehandlingen.  

✓ Inom kommunikation:  

• Evenemang så som skräpdykning något som lyfts fram 

som positivt av de politiker som deltar.  

• Samrådet/informationsmötet inför fällningen kan bli ett 

bra informationstillfälle för VP 2025. Arbetsgruppen tittar 

närmare på detta inför årsmötet. Fråga som kvarstår om 

vilket förfaringssätt som behövs. 12:6 samråd med 

Länsstyrelsen har varit den väg som togs inför fällning i 

ex Brunnsviken. Behöver man då ha ett officiellt samråd? 

Kan ändå ses som ett bra tillfälle till att ge information om 

Edsviken.  Kanske kan man även koppla samrådet till 

någon annan aktivitet. Allmänheten och organisationer 

bjuds då in. Varje kommun har redan haft samråd internt i 

och med att man godkänt genomförandet av en fällning. 

Viktigt att komma ihåg syftet som är information till 

allmänheten för att få dem att förstå vad vi ska göra och 

hur.  

✓ Skräpdykning kanske kan införas 2026 i stället? Hinner vi med detta 2025? 

(arbetsgruppen behöver känna efter vad som hinns med) 

✓ Studieresor och aktiviteter: Två förslag finns med sedan tidigare VP förslag för 

2025. Besök dagvattenanläggning samt att be Tyresöåns vattenvårdsförbund att 

hålla i något. Arbetsgruppen tittar vidare på detta inför planeringen.  

✓ Instagramkonto lyfts som en bra portal att ge information kring arbetet på. 

Edsviken vattensamverkan har inget eget utan brukar använda sig av respektive 

kommuns konto när det är dags för aktiviteter.  
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• Aktuellt från kommunerna 

 

Danderyd 

Tidigare har man planterat in abborre i Ösbysjön provfiske planeras nu för att 

utvärdera insatsen, vill ej fiska med nät så metod diskuteras.  

Kontrollprogram, med provtagning av grund-och ytvatten, påbörjas 2025. Syftet är 

att se om det finns påverkan från eventuellt lakvatten som kan komma från 

förorenade områden (tippar, deponier, brandövningsplatser). Viktigt att 

uppmärksamma deponier, som är ett kommunalt ansvar. Krav är att kommunerna 

ska ha en handlingsplan för sina förorenade områden. 

  

Stockholm 

Ingen deltagare på plats 

 

Solna 

Ha nu sökt LOVA medel för att kunna åtgärda faunapassagen vid Ulriksdals slott.  

 

Sundbyberg 

Inlett ett arbete med en klimat- och sårbarhetsanalys. Hur påverkar det sjöar och 

vattendragen i kommunen? Torka och låga flöden har påverkat Igelbäcken. 

 

Sollentuna 

Avtalsmallar för båtklubbarna är nu klara och hanterade/beslutat politiskt. Avtalen 

innehåller nya miljökrav. 

Bygger dagvattendammar vid Edsbergsslott, ska passa in i slottsmiljön och ha bra 

funktion, ska vara klara 2025. Ska även blir dammar vid Segeludden, ska påbörjas 

2025, projekteras just nu. 

Bäverpolicy kommer att tas fram inom kommunen under 2025. Har ingen 

kartläggning inom kommunen men det ska tas fram, finns områden där man inte vill 

ha bäver ex förorenade områden som kan översvämmas och då läcka ut förorenade 

ämnen.  

 

Järfälla 

Åtgärdsprogram för Bällstaån är fortsatt på gång.  

 

• Övriga frågor 

Samråd från Vattenmyndigheten gällande viktiga vattenfrågor i Norra Östersjöns 

vattendistrikt, svar senast 2025-04-30. (information) Även skickats till Edsviken 

vattensamverkan, ska vi svara gemensamt? Vill kommunerna svara själva? 

Arbetsgruppen talar om det för att se om det går att samköra ett svar.  

 

Kan mätningar göras kontinuerligt i dagvattenbrunnar, med dagens utvecklade teknik? 

Allt vatten måste ändå samlas upp och köras till lab. för analys. Så svårt att göra.  
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Varför provfiskar man så sällan som vart 6e år? Svaret är att om det görs oftare riskerar 

man att utarma sjöns fiskpopulation och att förändringar i populationer inte sker så 

snabbt därför har vart 6e år ansetts vara en god idé. Det är också dyrt att provfiska.  

 

• Nästkommande möten 2025 (förslag) 

7 mars kl. 9-12, Sollentuna (årsmöte)  

23 maj kl. 9-12, vart?  

19 sept kl. 9-12, vart?  

5 dec kl. 9-13, Danderyd. 

 

Alla mötesdatum beslutades.  
 

• Mötet avslutas 

Mötet förklarades avslutat.  


